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Šiauliai 

 

Posėdis įvyko 2017-03-07. 

Posėdžio pirmininkas Vitalijus Mitrofanovas. 

Posėdžio sekretorė Virginija Šimkutė. 

Dalyvavo: 10 Šiaulių regiono plėtros tarybos (toliau – Taryba) narių ir kiti dalyviai (dalyvių 

sąrašas pridedamas). 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Šiaulių regiono plėtros tarybos posėdžio darbotvarkės tvirtinimas 

Pranešėjas Šiaulių regiono plėtros tarybos pirmininkas Vitalijus Mitrofanovas 

2. Dėl regioninės politikos tobulinimo krypčių 

Pranešėjas Lietuvos Respublikos vidaus reikalų viceministras Giedrius Surplys 

3. Dėl regionų plėtros tarybų ir Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos 

atsakomybės ir funkcijų įgyvendinant 2014–2020 m. Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų 

programą 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Techninės paramos 

administravimo ir veiklos koordinavimo skyriaus vyriausioji specialistė Gintarė Martinkienė 

4. Dėl informacijos apie Šiaulių regione vykdomų integruotų teritorijų vystymo programų 

įgyvendinimą 2016 metais 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Techninės paramos 

administravimo ir veiklos koordinavimo skyriaus vyriausioji specialistė Gintarė Martinkienė 

5. Dėl UAB ,,Betono mozaika“ ir UAB ,,Vilniaus aidai“ projekto pripažinimo regioninės svarbos 

projektu 

Pranešėjas Šiaulių regiono plėtros tarybos narys, Šiaulių miesto savivaldybės meras Artūras 

Visockas 

6. Dėl pritarimo Marijampolės regiono plėtros tarybos kreipimuisi dėl siūlomos valstybinių 

miškų valdymo reformos 

Pranešėjas Šiaulių regiono plėtros tarybos pirmininkas Vitalijus Mitrofanovas 
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7. Dėl projekto „Kraštovaizdžio būklės gerinimas Pakruojo rajono savivaldybės teritorijoje (I 

etapas)“ stebėsenos rodiklio reikšmės  

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Šiaulių apskrities 

skyriaus vyriausioji specialistė Virginija Šimkutė 

8. Dėl Šiaulių regiono projektų sąrašų tikslinimo 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Šiaulių apskrities 

skyriaus vyriausioji specialistė Edita Šliautarienė  

9. Dėl projekto „Liolių socialinės globos namų infrastruktūros plėtra“ siektinų stebėsenos 

rodiklių 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Šiaulių apskrities 

skyriaus vyriausioji specialistė Edita Šliautarienė 

10. Dėl Vidaus reikalų ministerijos parengto priemonės 10.1.3-ESFA-R-920 „Paslaugų ir 

asmenų aptarnavimo kokybės gerinimas savivaldybėse“ įgyvendinimo plano keitimo projekto derinimo 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Šiaulių apskrities 

skyriaus vyriausioji specialistė Jolita Donėlienė 

11. Dėl investicijų projektų, teikiamų su projektiniais pasiūlymais dėl regionų projektų 

įgyvendinimo, kokybės 

Pranešėja Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų ministerijos Šiaulių apskrities 

skyriaus vedėja Dalia Dijokaitė 

 

1. SVARSTYTA. Posėdžio darbotvarkė. 

Tarybos pirmininkas Vitalijus Mitrofanovas pristatė posėdžio darbotvarkę. Atkreipė dėmesį, kad 

įtraukti 3 papildomi klausimai: dėl projekto „Liolių socialinės globos namų infrastruktūros plėtra“ 

siektinų stebėsenos rodiklių, dėl informacijos apie Šiaulių regione vykdomų integruotų teritorijų 

vystymo programų įgyvendinimą 2016 metais, dėl Vidaus reikalų ministerijos parengto priemonės 

10.1.3-ESFA-R-920 „Paslaugų ir asmenų aptarnavimo kokybės gerinimas savivaldybėse“ 

įgyvendinimo plano keitimo projekto derinimo. 

NUSPRĘSTA. Pritarti posėdžio darbotvarkei. 

 

2. SVARSTYTA. Regioninės politikos tobulinimo kryptys. 
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Lietuvos Respublikos vidaus reikalų viceministras Giedrius Surplys pristatė regioninės politikos 

tobulinimo kryptis, akcentavo bendradarbiavimo reikšmę. Prioritetinis darbas – vietos savivaldos ir 

regionų stiprinimas. Pristatyti įgalintos regioninės politikos principai: atvirumas ir partnerystė, 

apskričių kompetencijų didinimas, optimizacija ir specializacija, regioninė dimensija viešųjų investicijų 

planavime, stipri savivalda (pranešimas pridedamas). 

Artūras Visockas atkreipė dėmesį į prieštaravimą: planuojama didinti savivaldos galias, tačiau 

Lietuvos Respublikos Vyriausybės programos įgyvendinimo plane numatytas geriamojo vandens 

tiekimo ir nuotekų tvarkymo ūkio sustambinimas (darbas: 1.5.2.), nors tai savarankiška savivaldybės 

funkcija. 

Giedrius Surplys atsakė, kad planas nėra galutinis, peržiūrimas, galima teikti pasiūlymus. 

Kazimieras Augulis paklausė pozicijos dėl multifunkcinių centrų, ar jie reikalingi, taip pat 

paprašė paaiškinti skirtumus tarp regiono ir apskrities. 

Giedrius Surplys atsakė, kad prioritetas – švietimo kokybė, tačiau turi būti garantuotas 

pavežimas, tinkama ugdymo aplinka. Dėl apskričių: yra išskirti NUTS 2 lygio statistiniai regionai – 

Vilniaus apskritis ir likusios apskritys. Šiuo metu yra siekiama įvertinti, kaip funkcionaliai juda 10 

apskričių. 

Vidmantas Japertas sakė, kad sprendimas centralizuoti valdžią, panaikinus apskritis – blogas. 

Kompetencijos – svarbiausia, reikia stiprinti apskritis, savivaldos galias. Norėtųsi aiškesnio valdymo 

formato. Reikalinga formuoti individualius instrumentus. Regiono plėtros taryba turėt turėti savo 

sekretoriatą, padedantį formuoti bendrus uždavinius (ne tik aptarnaujantį). 

Giedrius Surplys atsakė, kad yra svarstoma, ar turi likti departamentas, ar atsirasti 10 naujų 

įstaigų. Regiono rūmų idėja susijusi su Europos Sąjungos parama ir fondais, tikslas – išlyginti 

skirtumus, savivaldybėms reikalinga pagalba planuojant, kuriant strategijas, rengiant paraiškas. 

Vitalijus Mitrofanovas apibendrindamas diskusiją sakė, kad Vyriausybė ir ministerijos turėtų 

žiūrėti viena kryptimi. Pradėti nuo mažų darbų. 

 

3. SVARSTYTA. Regionų plėtros tarybų ir Regioninės plėtros departamento prie Vidaus reikalų 

ministerijos atsakomybės ir funkcijos įgyvendinant 2014–2020 m. Europos Sąjungos fondų investicijų 

veiksmų programą. 

Gintarė Martinkienė pristatė atsakomybes ir funkcijas įgyvendinant 2014–2020 m. Europos 

Sąjungos fondų investicijų veiksmų programą (pranešimas pridedamas). 
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4. SVARSTYTA. Šiaulių regione vykdomų integruotų teritorijų vystymo programų 

įgyvendinimas 2016 metais. 

Gintarė Martinkienė pateikė apibendrintą informaciją  apie regione vykdomų integruotų teritorijų 

vystymo programų įgyvendinimą (pranešimas pridedamas). 

 

Vitalijus Mitrofanovas informavo, kad nusišalina nuo klausimo dėl UAB ,,Betono mozaika“ ir 

UAB ,,Vilniaus aidai“ projekto pripažinimo regioninės svarbos projektu svarstymo, nes balsavimas 

svarstomu klausimu gali sukelti viešųjų ir privačiųjų interesų konfliktą: yra turėjęs naudos dėl sandorių, 

artimi giminaičiai turi akcijų AB „Akmenės cementas“ įmonėse, giminystės ryšiai sieja su UAB 

„Betono mozaika“ akcininkais. 

Artūro Visocko siūlymu, pritarus Tarybos nariams, klausimo nagrinėjimas perkeltas į posėdžio 

pabaigą (5 klausimas perkeliamas į 11). 

 

5. SVARSTYTA. Marijampolės regiono plėtros tarybos kreipimasis dėl siūlomos valstybinių 

miškų valdymo reformos. 

Vitalijus Mitrofanovas pristatė Marijampolės regiono plėtros tarybos kreipimąsi. Atkreipė 

dėmesį, kad tokios skubios reformos menkina regionus, yra kitų priemonių, kaip būtų galima tobulinti  

miškų urėdijų darbą. Siūlė palaikyti Marijampolės regiono plėtros tarybos iniciatyvą. 

Tarybos nariai pasiūlymui palaikyti kreipimąsi pritarė. 

Balsavo dėl sprendimo: „pritariu“ – 9, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

NUSPRĘSTA. Pritarti Marijampolės regiono plėtros tarybos krypimuisi dėl siūlomos valstybinių 

miškų valdymo reformos ir apie tai informuoti Lietuvos Respublikos Seimo pirmininką ir Lietuvos 

Respublikos ministrą pirmininką. 

 

6. SVARSTYTA. Projekto „Kraštovaizdžio būklės gerinimas Pakruojo rajono savivaldybės 

teritorijoje (I etapas)“ stebėsenos rodiklio reikšmė. 

 Virginija Šimkutė informavo, kad Pakruojo rajono savivaldybės administracijos projektu 

„Kraštovaizdžio būklės gerinimas Pakruojo rajono savivaldybės teritorijoje (I etapas)“ planuojama 

pasiekti mažesnė stebėsenos rodiklio reikšmė: vietoj 0,3 ha būtų sutvarkytas 0,08 ha teritorijos plotas 

(pranešimas pridedamas). 
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Balsavo dėl sprendimo: „pritariu“ – 9, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

NUSPRĘSTA. Pritarti, kad Pakruojo rajono savivaldybės administracijos projektu 

„Kraštovaizdžio būklės gerinimas Pakruojo rajono savivaldybės teritorijoje (I etapas)“ būtų siekiama 

mažesnė stebėsenos rodiklio reikšmė: vietoj planuotų 0,3 ha būtų sutvarkytas 0,08 ha teritorijos plotas. 

Atvyko Tarybos narys Antanas Bezaras. 

 

7. SVARSTYTA. Šiaulių regiono projektų sąrašų tikslinimas. 

Edita Šliautarienė pristatė poreikį keisti regiono projektų sąrašus pagal priemones „Aktualizuoti 

savivaldybių kultūros paveldo objektus“ ir „Socialinių paslaugų infrastruktūros plėtra“ (pranešimas 

pridedamas). 

Balsavo dėl Lietuvos Respublikos kultūros ministerijos 2014–2020 metų Europos Sąjungos 

fondų investicijų veiksmų programos priemonės Nr. 05.4.1-CPVA-R-302 „Aktualizuoti savivaldybių 

kultūros paveldo objektus“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti 

Šiaulių regiono projektų sąrašo pakeitimo: „pritariu“ – 10, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

Balsavo dėl Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos 2014–2020 metų 

Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 08.1.1-CPVA-R-407 priemonės „Socialinių 

paslaugų infrastruktūros plėtra“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti 

Šiaulių regiono projektų sąrašo pakeitimo: „pritariu“ – 9, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 1. 

NUSPRĘSTA: 

1. Pakeisti Lietuvos Respublikos kultūros ministerijos 2014–2020 metų Europos Sąjungos fondų 

investicijų veiksmų programos priemonės Nr. 05.4.1-CPVA-R-302 „Aktualizuoti savivaldybių kultūros 

paveldo objektus“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti Šiaulių 

regiono projektų sąrašą, patvirtintą Šiaulių regiono plėtros tarybos 2016 m. rugsėjo 30 d. sprendimu Nr. 

51/5S-49 „Dėl Lietuvos Respublikos kultūros ministerijos 2014–2020 metų Europos Sąjungos fondų 

investicijų veiksmų programos priemonės Nr. 05.4.1-CPVA-R-302 „Aktualizuoti savivaldybių kultūros 

paveldo objektus“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti Šiaulių 

regiono projektų sąrašo patvirtinimo“, ir jį išdėstyti nauja redakcija. 

2. Pakeisti Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos 2014–2020 metų 

Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 08.1.1-CPVA-R-407 priemonės „Socialinių 

paslaugų infrastruktūros plėtra“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti 

Šiaulių regiono projektų sąrašą, patvirtintą Šiaulių regiono plėtros tarybos 2016 m. spalio 28 d. 
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sprendimu Nr. 51/5S-57 „Dėl Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos 2014–

2020 metų Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 08.1.1-CPVA-R-407 priemonės 

„Socialinių paslaugų infrastruktūros plėtra“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų 

bendrai finansuoti Šiaulių regiono projektų sąrašo patvirtinimo“, ir jį išdėstyti nauja redakcija. 

 

8. SVARSTYTA. Projekto „Liolių socialinės globos namų infrastruktūros plėtra“ siektini 

stebėsenos rodikliai. 

Edita Šliautarienė informavo, kad Kelmės rajono savivaldybės administracijos projektu „Liolių 

socialinės globos namų infrastruktūros plėtra“ planuojamos siekti mažesnės stebėsenos rodiklių 

reikšmės: „Investicijas gavę socialinių paslaugų infrastruktūros objektai (skaičius)“ (P.S.361) mažėja 

nuo 2 iki 1, „Tikslinių grupių asmenys, gavę tiesioginės naudos iš investicijų į socialinių paslaugų 

infrastruktūrą“ (R.N.403.) mažėja nuo 63 iki 53, „Investicijas gavusios įstaigose esančios vietos 

socialinių paslaugų gavėjams“ (R.N.404) mažėja nuo 51 iki 41  (pranešimas pridedamas).  

Balsavo dėl sprendimo: „pritariu“ – 10, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

NUSPRĘSTA. Pritarti, kad projekte „Liolių socialinės globos namų infrastruktūros plėtra“, 

įtrauktame į Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos 2014–2020 metų Europos 

Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 08.1.1-CPVA-R-407 priemonės „Socialinių paslaugų 

infrastruktūros plėtra“ iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų siūlomų bendrai finansuoti Šiaulių 

regiono projektų sąrašą Nr. 08.1.1-CPVA-R-407-61, būtų siekiamos sumažintos stebėsenos rodiklių 

reikšmės.  

9. SVARSTYTA. Vidaus reikalų ministerijos parengtas priemonės 10.1.3-ESFA-R-920 

„Paslaugų ir asmenų aptarnavimo kokybės gerinimas savivaldybėse“ įgyvendinimo plano keitimo 

projektas. 

Jolita Donėlienė pateikė informaciją dėl regioninės priemonės Nr. 10.1.3-ESFA-R-920 „Paslaugų 

ir asmenų aptarnavimo kokybės gerinimas savivaldybėse“ įgyvendinimo plano keitimo projekto 

derinimo (pranešimas pridedamas). 

Balsavo dėl sprendimo: „pritariu“ – 10, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

NUSPRĘSTA. Derinti be pastabų Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministerijos parengtą 

2014–2020 metų Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 10 prioriteto „Visuomenės 

poreikius atitinkantis ir pažangus viešasis valdymas“ regioninės priemonės Nr. 10.1.3-ESFA-R-920 
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„Paslaugų ir asmenų aptarnavimo kokybės gerinimas savivaldybėse“ įgyvendinimo plano keitimo 

projektą.  

 

10. SVARSTYTA. Investicijų projektų, teikiamų su projektiniais pasiūlymais dėl regionų 

projektų įgyvendinimo, kokybė. 

Dalia Dijokaitė pateikė informaciją apie investicijų projektų, teikiamų su projektiniais 

pasiūlymais dėl regionų projektų įgyvendinimo, kokybę: teikiamų dokumentų kokybė gerėja, tačiau 

būtinas aktyvesnis savivaldybių darbuotojų dalyvavimas rengiant bei tikslinant investicijų projektus 

(pranešimas pridedamas). 

 

11. SVARSTYTA. UAB ,,Betono mozaika“ ir UAB ,,Vilniaus aidai“ projekto pripažinimas 

regioninės svarbos projektu. 

Vitalijus Mitrofanovas nusišalino nuo klausimo svarstymo ir paliko posėdžio salę. 

Svarstant klausimą posėdžiui pirmininkavo Antanas Bezaras, Tarybos pirmininko pavaduotojas. 

Artūras Visockas informavo, kad yra priimtas Šiaulių miesto savivaldybės tarybos sprendimas 

dėl UAB ,,Betono mozaika“ ir UAB ,,Vilniaus aidai“ projekto „Naujo modernaus cemento krovos 

terminalo Šiaulių mieste įrengimas“ pripažinimo regioninės svarbos projektu.  

Ieva Džiaugienė informavo, kad projekto įgyvendinimui būtinas papildomas žemės sklypas 

(46,66 arai), esantis teritorijoje tarp Šiaulių geležinkelio stoties jungiamųjų kelių Nr. 200 ir 208-1 

sklypo ir sklypo Daubos g. 7A, Šiauliuose. Projektas gali būti pripažintas regioninės svarbos, nes: 

planuojamos investicijos viršija vieną milijoną eurų; bus naudojamos inovatyvios technologijos, 

procesai ir metodai; projektą planuojama įgyvendinti 2015 m. gruodžio 28 d. Šiaulių miesto 

savivaldybės tarybos sprendimu Nr. T-358 ,,Dėl pritarimo 2014–2020 metų Šiaulių miesto 

integruotosios teritorijos vystymo programos projektui“ patvirtintos integruotos programos teritorijoje; 

bendrovė vykdydama veiklą per 5 metus pritrauks privačių tiesioginių ar užsienio investicijų 

sudarančių ne mažiau kaip 25 procentus projekto vertės; bus didinamos pagaminamos produkcijos 

apimtys ir numatoma ne mažiau kaip 33 proc. sukuriamo produkto eksportuoti. 

UAB „Vilniaus aidai“ valdybos pirmininkas Olius Danyla trumpai pristatė įmonės veiklą. 

Planuojama plėtra, investicijos numatytos iš įmonės lėšų.  

Vidmantas Japertas perskaitė negalėjusio posėdyje dalyvauti Alfredo Jonuškos, Lietuvos 

Respublikos Vyriausybės paskirto atstovo Taryboje, nuomonę, pateiktą raštu: išsakytos abejonės, ar 
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projektas gali būti pripažintas regioninės svarbos projektu, nes ekonominė nauda regionui abejotina, 

sukuriamos tik 4–5 darbo vietos, nepagrįsta eksporto apimtis.  

Vidmantas Japertas atkreipė dėmesį, kad UAB „Vilniaus aidai“ yra didmeninės prekybos įmonė 

ir jai neturi būti suteikiamos išskirtinės sąlygos. UAB „Vilniaus aidai“ numatomos investicijos plėtrai 

gerokai didesnės nei UAB „Betono mozaika“. 

Artūras Visockas sakė, kad neturi būti trukdoma terminalo statybai Šiauliuose. 

AB „Akmenės cementas“ pardavimų direktorius Richardas Sudaris sakė, kad įmonė investavo į 

gamybos modernizaciją 120 mln. Eurų, dirba apie 1000 darbuotojų. Atkreipė dėmesį, kad UAB 

„Vilniaus aidai“ parduoda baltarusišką cementą, todėl terminalo statyba palengvins baltarusiško 

cemento gamintojų plėtrą Šiaurės Lietuvoje. 

Alvydas Stulpinas sakė, kad investicijos neturi būti stabdomos. 

Balsavo dėl sprendimo: „pritariu“ – 9, „nepritariu” – 0, „susilaikau” – 0. 

NUSPRĘSTA. Pripažinti UAB ,,Betono mozaika“ ir UAB ,,Vilniaus aidai“ projektą „Naujo 

modernaus cemento krovos terminalo Šiaulių mieste įrengimas“ (projekto vykdymo vieta: teritorijoje 

tarp Šiaulių geležinkelio stoties jungiamųjų kelių Nr. 200 ir 208-1 sklypo ir sklypo Daubos g. 7A, 

Šiauliuose) regioninės svarbos projektu. 

 

 

Posėdžio pirmininkas                  Vitalijus Mitrofanovas 

 

 

 

Posėdžio sekretorė                          Virginija Šimkutė  


